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1.

Glede

Gled dere alltid i Herren! Igjen vil jeg si: Gled dere! La alle 
mennesker få merke at dere er vennlige. Herren er nær. 

Vær ikke bekymret for noe! Men legg alt dere har på hjertet, 
fram for Gud. Be og kall på ham med takk. Og Guds fred, 

som overgår all forstand, skal bevare deres hjerter 
og tanker i Kristus Jesus.

Filipperne 4,4‒7

Det er ikke lett å forklare glede. Det engelske språket har to ord for 
begrepet. Det er happiness, som handler om den gleden vi opplever 
når noe skjer med oss, det vil si skapt av noe utenfor oss selv. Og så 
er det joy, som er noe som kommer innenfra, og ikke er avhengig 
av omgivelsene. Dette er den enkle forklaringen. 

Gleden jeg skriver om i denne boka ‒ den som Jesus har til oss 
– er altså mer enn en følelse. Det er en type glede som er med 
oss gjennom livets opp- og nedturer og ikke står i motsetning til 
sorg eller andre følelser, den kommer altså ikke utenfra, fra om-
stendighetene. Denne gleden handler om at vi mer og mer aner 
hvem Jesus er, og hvem han er for oss. Det er å vite at jeg er elsket 
uansett. Ikke på grunn av det jeg gjør, men fordi jeg er akkurat 
den jeg er, designet av en Gud som hver dag gleder seg over meg. 
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Det er å lære å stole stadig mer på at Gud faktisk er med gjennom 
alt, selv om det ikke alltid kjennes slik. Det er å våge å gi fra seg 
kontrollen og bekymringene til han som har kontroll. Det er å 
strekke mine tomme hender fram til han som kan fylle dem. Det 
er å feste håpet i Jesus, som et anker som holder meg på plass når 
stormen raser. Det er å vite at jeg aldri er alene, uansett hvor alene 
jeg føler meg. 

Det er ikke lett å finne ord for denne gleden, men versene over 
gir god hjelp. Les dem en gang til! Dette er ikke alltid så enkelt å 
forstå. Men kanskje vi ikke behøver å forstå denne gleden, for vi 
skal ikke fortjene den. Vi kan ikke kjøpe den. Vi kan få ta imot. 
Akkurat som vi er. Akkurat der vi er. 
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2.

Jesus

Men engelen sa til dem: «Frykt ikke! Se, jeg forkynner dere en 
stor glede, en glede for hele folket: I dag er det født dere en 

frelser i Davids by; han er Den salvede, Herren.»
Lukas 2,10‒11

For så høyt har Gud elsket verden at han ga sin Sønn, 
den enbårne, for at hver den som tror på ham, 

ikke skal gå tapt, men ha evig liv.
Johannes 3,16

Du har helt sikkert hørt disse versene før. Det første verset er fra 
juleevangeliet, og det er gjeterne som først hører engelens ord. 
Men gleden engelen forteller om, er et budskap rettet til deg og 
meg. I dag. Hver dag. 

Fortellingen om Jesus er et gledesbudskap til oss alle. Det er his-
torien om hvor høyt Gud elsker oss. Han elsker oss så høyt at han 
lot sin eneste sønn bli menneske og bære all synden vår. Gud så 
at vi ikke fikk til dette livet, vi snublet og falt, rotet det til. Han 
ville så inderlig hjelpe oss. Han ville så veldig gjerne gjøre det sånn 
at vi ikke går fortapt. Han ville ta bort døden og gi oss et evig liv. 
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Dette er så vanskelig å fatte. Storheten i det blir for mye for hjer-
nen min. Jeg skal ikke dø, for Jesus døde for meg! Og for deg. Og 
dette gledesbudskapet er at hvis du vil tro på Jesus, selv om det er 
vanskelig, så er Jesus med deg hver dag. Jesus kom som din frelser, 
og vil gi deg et evig liv sammen med seg. Han kom ikke for å befri 
deg fra alt vondt og vanskelig her på jorden, men han kom for å 
frelse deg fra døden. Han kom med et annet perspektiv, et annet 
rike, en annen virkelighet. 

Jesus ble menneske. Han vet hvordan det er å leve her på jorden. 
Jesus forstår oss. Han vet hva glede, sorg og sinne er. Han elsker 
deg uendelig høyt. Høyere enn du noen gang kan fatte. Han els-
ker deg med en kjærlighet som overvant døden! Det er litt av et 
gledesbudskap, det! 
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3.

Et annerledes rike

For Guds rike består ikke i mat og drikke, men i rettferdighet, 
fred og glede i Den hellige ånd.

Romerne 14,17

Guds rike er et annerledes rike. Det er som i sangen «Bakvendt-
land», der det vi tar for gitt, snus opp ned. Så tenker du kanskje: 
Men er ikke Guds rike når vi kommer til himmelen? Joda, men 
det er også her blant oss nå. Jeg spurte husets teolog (mannen 
min) om hvordan han ville forklare det, for jeg er ikke så god på 
sånt. Han ga et svar som er enkelt, og jeg liker enkle svar: Guds 
rike er Gud sin virkelighet, der han, og ikke verden rundt oss, 
definerer hva som er sant og godt. Dette gjør han i kjærlighet. Og 
lurer du på hva han sier som er sant og godt, er det en god idé å 
lese i Bibelen, for der står det mye om det. Det er som om han 
går foran oss som en hyrde og viser vei i en komplisert verden der 
det er vanskelig å vite hva vi skal tro og mene. Guds rike kom til 
jorden sammen med Jesus. Bibelverset over sier noe om at Guds 
rike handler om mer enn det vi ser. Guds rike består blant annet 
av fred og glede. Det er fint, det!

Gud ønsker at vi skal oppleve fred og glede. Han ønsker å vise oss 
en vei som kan gi oss mer av dette i en travel hverdag, i et liv som 
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har opp- og nedturer, både små og store. Men hans vei er ikke all-
tid slik vi forventer, eller det som er mainstream i dagens samfunn. 
Jesus sier at de minste skal blir de største, at det er bedre å gi enn 
å få. Vi oppfordres til ikke å gjengjelde vondt med vondt og til å 
gå en ekstra mil – også med dem vi ikke liker. Vi skal elske våre 
fiender. Vi skal ikke ha blikket vendt mot det som er her nede, men 
mot det som Gud er og har. Den verdenen vi lever i, ikke minst 
her i de vestlige og rike landene, har en del verdier som vi fort gjør 
til våre uten at vi tenker så mye over dem. Derfor påvirker de oss 
ofte mer enn vi er klar over – og de påvirker hvordan vi ser på oss 
selv, livet vårt og gleden og freden vår. Vi styres av det materielle, 
av å få likes, være synlige og populære, ha karriere, fint hus, å være 
flinke og klare mye, å realisere oss selv og å være selvhjulpne og 
ikke til bry. Vi vil produsere og prestere. 

Gud vil vise oss en annen vei. Han vil gå sammen med oss og 
bære byrdene våre, vi skal ikke være selvhjulpne. Han sier at vi 
ikke skal være så opptatt av alt det materialistiske, men ha blikket 
vendt mot det som han er. Han sier at vi skal stole på ham, ikke 
på oss selv – at vi skal legge ned vårt eget. Han sier at de som ikke 
er så synlige eller populære, er like viktige som de som sees – også 
i tjeneste for ham. Han sier at vi kanskje må tåle å bli upopulære 
for meningene våre, at alle ikke vil forstå valgene vi tar. 

Han ser alle. Han ser deg som tror du ikke har noe å bidra med, 
og som føler deg så bitte liten i denne verden. Han sier at du er 
uendelig verdifull. Han er ikke opptatt av hvor mye du tjener, eller 
om pengene kommer fra en arbeidsgiver eller NAV. Han er din 
forsørger. Han er ikke opptatt av hvor gammel du er, for i hans 
rike er ingen for unge eller utgått på dato. 
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Jeg er så takknemlig for at Gud viser meg en annen vei til fred 
og glede enn det verden rundt meg gjør. For verdens vei, den får 
jeg ikke til. 

Er dere da reist opp med Kristus, så søk det som er der oppe, 
hvor Kristus sitter ved Guds høyre hånd. La sinnet være vendt 

mot det som er der oppe, ikke mot det som er på jorden.
Kolosserne 3,1‒2


